
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

REUNIÓN DA COMISIÓN 7ª,

AGRICULTURA, ALIMENTACIÓN,

GANDARÍA E MONTES
 

Día: 19.11.2020        Hora: 16:00



 
 

 

 

A Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes, da que vostede forma 

parte, reunirase o próximo día 19 de novembro de 2020, ás 16.00 horas, no pazo do 

Parlamento. 

A orde do día é a seguinte : 

 

Punto 1. Preguntas orais 

  

1.1 640 (11/POC-000025) 

 Grupo Parlamentario Popular de Galicia 

 Vega Pérez, Daniel e 6 máis 

 Sobre a previsión da Xunta de Galicia respecto da culminación de procesos 

de concentración parcelaria ao longo deste ano 2020 

 Publicación iniciativa vía urxencia, BOPG n.º 9, do 02.09.2020 

  

1.2 3074 (11/POC-000491) 

 Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 

 González Albert, María e 3 máis 

 Sobre as previsións do Goberno galego respecto da modificación da 

interpretación que está a facer da Lei 53/1984, de incompatibilidades do 

persoal ao servizo das administracións públicas, co fin de lle posibilitar ao 

persoal fixo descontinuo o traballo noutras administracións ou empresas 

públicas nos períodos de inactividade dos seus contratos, e os datos referidos 

á tramitación das solicitudes de compatibilidade rexistradas nos anos 2019 

e 2020 pola Dirección Xeral da Función Pública 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 31, do 15.10.2020 

  

1.3 3948 (11/POC-000643) 

 Grupo Parlamentario Popular de Galicia 

 Candia López, María Elena e 6 máis 

 Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para mellorar a situación 

da actividade do pastoreo en Galicia 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 36, do 28.10.2020 

  

1.4 4877 (11/POC-000796) 

 Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 

 Seco García, Martín e Rodríguez Dacosta, María del Carmen 

 Sobre as previsións do Goberno galego respecto da inclusión do polígono 

27 no proceso de concentración parcelaria de Dodro-Laíño II e o prazo 

estimado para o reinicio dos traballos 
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Punto 2. Proposicións non de lei 

  

2.1 3577 (11/PNC-000406) 

 Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 

 Rivas Cruz, Xosé Luís e 2 máis 

 Sobre as demandas que debe realizar o Goberno galego ao Goberno central 

para evitar o impacto para o sector gandeiro de Galicia da actual redacción 

do Proxecto de real decreto polo que se establecen normas para a nutrición 

sustentable dos solos agrarios, así como para a elaboración dun plan coas 

medidas necesarias para a extensificación, o pastoreo e as boas prácticas 

agrícolas 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 33, do 21.10.2020 

  

2.2 4214 (11/PNC-000492) 

 Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 

 Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 

 Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego para evitar o 

peche definitivo da Axencia de Extensión Agraria de Vila de Cruces e 

mellorar as súas condicións de accesibilidade 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 40, do 04.11.2020 

  

 

Os grupos parlamentarios poderán presentar emendas ás proposicións non de lei ata seis 

horas antes do inicio da sesión, ao abeiro do disposto no artigo 161.2 do Regulamento. 

 

O que lle comunico para o seu coñecemento e a súa convocatoria á devandita reunión. 

 

Santiago de Compostela, 12 de novembro de 2020 

 

Daniel Vega Pérez 

Presidente da Comisión 

 

 

 

 

Danie
l Vega 
Pérez

Firmado digitalmente por 
Daniel Vega Pérez 
Nombre de 
reconocimiento (DN): 
cn=Daniel Vega Pérez, 
email=daniel.vega.perez@
parlamentodegalicia.es 
Fecha: 2020.11.12 
11:03:14 +01'00'C
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Asinado dixitalmente por:

 

Daniel Vega Pérez na data 12/11/2020 11:03:14
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RELACIÓN DE MEMBROS DE 
COMISIÓN 7ª, AGRICULTURA, ALIMENTACIÓN,

GANDARÍA E MONTES
POR ORDE ALFABÉTICA

 

Mesa

 

Vogais

Presidente
Daniel Vega Pérez P

Vicepresidente
José Manuel Cores Tourís P

Secretario
Xosé Luís Rivas Cruz BNG

María del Carmen Aira Díaz BNG
Raquel Arias Rodríguez P
José Antonio Armada Pérez P
María Elena Candia López P
Ramón Carballo Páez P
María González Albert BNG
Rubén Lorenzo Gómez P
María del Carmen Rodríguez Dacosta S
Martín Seco García S



 

 

Reunión da Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

Día: 19.11.2020        Hora: 16:00

Orde do día

 

 

1. Preguntas orais



 

 

Reunión da Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

Día: 19.11.2020        Hora: 16:00

Orde do día

 

 

1.1 640(11/POC-000025)

Grupo Parlamentario Popular de Galicia

Vega Pérez, Daniel e 6 máis

Sobre a previsión da Xunta de Galicia respecto da culminación

de procesos de concentración parcelaria ao longo deste ano

2020

Publicación iniciativa vía urxencia, 9, 02.09.2020



 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  

 

 

 
Á Mesa do Parlamento 
 
Daniel Vega Pérez, José Manuel Cores Tourís, Gabriel Alén Castro, 
Raquel Arias Rodríguez, José Antonio Armada Pérez, Elena Candia 
López e Ramón Carballo Páez, deputados e deputadas do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto nos artigos 98, 
152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte Pregunta Oral en Comisión 7ª Agricultura, 
Alimentación, Gandaría e Montes polo trámite de urxencia. 
 
Xustificación da urxencia. 
  
A urxencia ven motivada pola necesidade de que o Goberno Galego 
explique canto antes a súa posición sobre un tema de gran interese na 
nosa Comunidade Autónoma. 
 
Exposición de motivos. 
 
A proverbial fragmentación da propiedade da terra en Galicia foi 
historicamente un lastre ao desenvolvemento da competitividade do noso 
medio rural, xa que complicou o crecemento das explotacións, o uso de 
maquinaria e a optimización do uso dos terreos en moitos lugares.  
 
Para combater este fenómeno puxéronse en marcha os procesos de 
concentración parcelaria, cos que se pretende conseguir unha ordenación 
da superficie agraria que permita un uso o máis adaptado posible ás 
necesidades agrícolas e forestais de cada zona. 
 
Durante os últimos anos, unha das prioridades da Consellería do Medio 
Rural foi a de axilizar os trámites das concentracións parcelarias que están 
na fase final de execución, co fin de que os seus propietarios poidan 
conseguir unha maior rendibilidade da produción agraria e unha mellor 
ordenación da terra en función dos usos.  
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Neste ano 2020, a Xunta tivo a ocasión de compartir a súa experiencia de 
éxito neste eido contribuíndo á elaboración da Guía Xurídica sobre 
Concentración Parcelaria elaborada pola Organización das Nacións 
Unidas para a Alimentación e a Agricultura (FAO), ao aportar a súa 
experiencia de máis de 500.000 hectáreas concentradas ou en trámite de 
remate, mediante diversas xornadas de traballo por videoconferencia. 
 
Por todo o exposto, os deputados e deputadas  asinantes  formulan a 
seguinte Pregunta Oral en Comisión 7ª Agricultura, Alimentación, Gandaría 
e Montes: 
 

- Cal é a previsión da Xunta de Galicia de culminación de procesos de 
concentración parcelaria ao longo deste ano 2020? 

 
 
 
Santiago de Compostela, 24 de agosto de 2020 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Daniel Vega Pérez na data 24/08/2020 16:32:32 

 
José Manuel Cores Tourís  na data 24/08/2020 16:32:49 

 
Gabriel Alén Castro na data 24/08/2020 16:32:58 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 24/08/2020 16:33:25 

 
José Antonio Armada Pérez na data 24/08/2020 16:33:45 

 
María Elena Candia López na data 24/08/2020 16:34:19 

 
Ramón Carballo Páez na data 24/08/2020 16:34:37 
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Reunión da Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

Día: 19.11.2020        Hora: 16:00

Orde do día

 

 

1.2 3074(11/POC-000491)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

González Albert, María e 3 máis

Sobre as previsións do Goberno galego respecto da

modificación da interpretación que está a facer da Lei

53/1984, de incompatibilidades do persoal ao servizo das

administracións públicas, co fin de lle posibilitar ao

persoal fixo descontinuo o traballo noutras administracións

ou empresas públicas nos períodos de inactividade dos seus

contratos, e os datos referidos á tramitación das solicitudes

de compatibilidade rexistradas nos anos 2019 e 2020 pola

Dirección Xeral da Función Pública

Publicación da iniciativa, 31, 15.10.2020



       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

María González Albert, Carmen Aira Díaz, Ana Pontón Mondelo e Xosé 

Luis Rivas Cruz, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 7ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado mércores 30 de setembro o xulgado nº3 do Contencioso-

Administrativo de Pontevedra publicou unha sentenza que vén supor un importante 

golpe xudicial para a Xunta de Galiza e a súa xestión laboral ao recoñecer a 

compatibilidade a un traballador fixo descontinuo de 6 meses do Servizo de Prevención 

de Incendios Forestais (SPIF) no período de inactividade do seu contrato. Esta sentenza, 

que aínda non é firme, condena á Consellaría de Facenda a abonar ao demandante os 

salarios non percibidos así como os intereses correspondentes. 

A sentenza chega despois de que este traballador reclamara por vía xudicial o 

seu dereito a traballar noutra administración pública nos períodos de suspensión das 

súas labores como fixo descontinuo para a Consellaría do Medio Rural; dereito que 

desde a Dirección Xeral de Función Pública se lle negou por resolución do 2 de outubro 

de 2019. 

Na devandita resolución o director xeral de Función Pública denega a petición 

ao entender que tamén no período en que permanece suspendido o contrato de traballo 

se aplica o réxime de incompatibilidades previsto na Lei 53/1984, de 26 de decembro, 

de Incompatibilidades do Persoal ao Servizo das Administración Pública. 
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2 

 

Literalmente a resolución indicaba o que segue: “…o criterio xeral establecido 

pola Lei 53/1984 …é considerar incompatible o desenvolvemento de dúas actividades 

e/ou a percepción de dúas retribucións no sector público, agás os supostos 

expresamente taxados pola mesma, recolléndose na exposición de motivos como 

principio fundamental inspirador da normativa de incompatibilidades o da adicación 

do persoal ao servicio das Administracións Públicas a un só posto de traballo.” 

O que vén determinar a sentenza xudicial determina que a interpretación 

restritiva que está a facer a Xunta de Galiza da Lei 53/1984 non ha lugar por varios 

motivos. O “ancián” da norma fai que esta non se adecúe na súa literalidade á realidade 

actual en materia de contratación pública xa que no momento da súa redacción non 

existía a figura do traballador fixo descontinuo. 

Non son poucas as ocasións en que a Confederación Intersindical Galega lle ten 

reclamado á Xunta na Mesa Xeral de Negociación que modificase a súa interpretación 

da lei xa que a Administración está a facer unha lectura limitativa do dereito laboral 

cando esta tiña que ser o máis extensiva posíbel. 

Esta negativa constante da Xunta a revisar a súa visión fai que, na práctica, unha 

lei que pretendía ser garantista dos dereitos laborais e favorecedora da consolidación 

dos postos de traballo teña servido na práctica para precarizar. 

A CIG ten reclamado na Mesa Xeral que a Dirección Xeral de Función Pública 

estenda o dereito e modifique o criterio de denegación de compatibilidades do persoal 

fixo descontinuo para que no período de inactividade poidan traballar para calquera 

Administración ou empresa pública. 

A situación actual colabora tamén á privatización de servizos públicos xa que ao 

non poder contratar directamente a estes traballadores moitas administracións optan por 
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introducir contratos a empresas privadas que si poden contratar a esa mesma xente en 

caso de necesidade. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

7ª: 

 - Ten previsto a Xunta de Galiza modificar a súa interpretación da Lei 53/1984, 

de Incompatibilidades do Persoal ao Servizo das Administracións Públicas, para que o 

persoal fixo-descontinuo poida traballar noutras administracións ou empresas públicas 

nos períodos de inactividade dos seus contratos e non condenar así a este persoal a vivir, 

en moitos casos, por baixo do límite da pobreza? 

- Cantas solicitudes de compatibilidade se rexistraron nos exercicios de 2019 e 

2020 por parte da Dirección Xeral de Función Pública? 

- Como se resolveron esas solicitudes? 

- Ten a Xunta de Galiza exercido unha política activa de sancións por 

incompatibilidade? Cantas sancións se teñen posto de ser esta resposta afirmativa? 

 

Santiago de Compostela, 6 de outubro de 2020 

 

Asdo.: María González Albert 

Carmen Aira Díaz 

Ana Pontón Mondelo 
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Xosé Luis Rivas Cruz 

Deputadas e deputado do G.P. do B.N.G. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María González Albert  na data 06/10/2020 17:55:56 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 06/10/2020 17:56:06 

 

Xosé Luis Rivas Cruz na data 06/10/2020 17:56:21 

 

Ana Pontón Mondelo na data 06/10/2020 17:56:32 
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Reunión da Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

Día: 19.11.2020        Hora: 16:00

Orde do día

 

 

1.3 3948(11/POC-000643)

Grupo Parlamentario Popular de Galicia

Candia López, María Elena e 6 máis

Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para

mellorar a situación da actividade do pastoreo en Galicia

Publicación da iniciativa, 36, 28.10.2020
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A Mesa do Parlamento 

Elena Candia López, Rubén Lorenzo Gómez, Raquel Arias Rodríguez, José 
Antonio Armada Pérez, Ramón Carballo Páez, José Manuel Cores Tourís e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 

Todos somos coñecedores da importancia que posúe o noso sector primario, tan ligado 
ao rural galego.  

Sen dúbida, un dos principais retos aos que se enfronta Galicia é o relevo xeracional e 
o mantemento da poboación nese rural. A perpetuidade dun sector imprescindible 
como é o agroalimentario.  

É por iso que é preciso incidir na realidade dalgúns dos núcleos rurais onde se leva a 
cabo o pastoreo. Unha realidade que xustifica a consideración que, desde o Partido 
Popular de Galicia, queremos evidenciar e que mostra as dificultades dalgunhas zonas 
de montaña, áreas con terreos de importante potencial gandeiro, que se atopan 
afastadas de servizos necesarios para o mantemento da súa actividade. Unha 
problemática que se suma á necesidade de mellorar as vías, as pistas e outros pasos 
de acceso.  

A actividade gandeira nestes núcleos precisa de ferramentas que permitan aumentar 
as posibilidades de xerar riqueza no agro, de dinamizar estas áreas e contribuír a 
fixación da poboación no rural.  

Na actualidade, exáltase a distribución de produtos dunha calidade excepcional. E por 
iso que temos que amosar todo o noso apoio aos gandeiros e as gandeiras que están 
detrás desta calidade, para garantir a rendibilidade das explotacións e permitir que 
sigan medrando.  

Desde os Populares de Galicia cremos que é posible un mellor aproveitamento dos 
recursos naturais, coa ordenación e posta en valor de pastos da comunidade.  

 

Unha aposta de valor xeneralizada, que permita facer máis rendible a actividade 
agrogandeira, en zonas de montaña e tamén no resto do territorio. E que permita, 
ademais, fixar poboación, mellorar a calidade de vida de gandeiros e agricultores e 
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tamén contribuir á anticipación dos lumes, na protección das aldeas onde residen os 
homes e as mulleres do rural.  

Polo exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Comisión:  

Que ten pensado facer o Goberno galego para mellorar a situación da actividade de 
pastoreo en Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 21 de outubro de 2020 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Elena Candia López na data 21/10/2020 12:12:23 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 21/10/2020 12:12:46 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 21/10/2020 12:12:56 

 
José Antonio Armada Pérez na data 21/10/2020 12:13:15 

 
Ramón Carballo Páez na data 21/10/2020 12:13:33 

 
José Manuel Cores Tourís  na data 21/10/2020 12:13:53 

 
Daniel Vega Pérez na data 21/10/2020 12:14:05 
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Reunión da Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

Día: 19.11.2020        Hora: 16:00

Orde do día

 

 

1.4 4877(11/POC-000796)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Seco García, Martín e Rodríguez Dacosta, María del Carmen

Sobre as previsións do Goberno galego respecto da inclusión

do polígono 27 no proceso de concentración parcelaria de

Dodro-Laíño II e o prazo estimado para o reinicio dos

traballos



 

 

 

 

 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García e Carmen Rodríguez Dacosta, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

O Concello de Dodro aprobou o seu PXOM dende o ano 2011, en decembro de 

2016, o PP aprobou en solitario no Pleno do Concello, o traslado dun polígono 

industrial do actual PXOM que tiña unha superficie de 29 hectáreas ao lugar de 

Cancela Abrea, no polígono 27 de concentración parcelaria de montes, en 

proceso de realización nas parroquias de Dodro e Laíño, este polígono 27 conta 

cunha superficie de 14 hectáreas. 

 

O PP aprobou en solitario unha modificación do PXOM do 2011 na que se 

incluía o traslado do dito polígono industrial, un plan aprobado despois do 

intenso traballo realizado baixo o Goberno do PSdeG-PSOE, a dita modificación 

fíxose coa oposición da veciñanza e o resto dos partidos políticos de Dodro, a 

dita oposición queda reflectida coas máis de 340 alegacións recollidas e o 

rexeitamento da maior parte dos propietarios. 

 

O intercambio deste polígono de 29 hectáreas por outro máis pequeno de 14 

hectáreas, con múltiples afeccións no lugar de Cancela Abrea, pertencente ao 

polígono 27 de concentración parcelaria de montes, en proceso de realización nas 

parroquias de Santa María de Dodro e San Xulián de Laíño, fíxose sen contar coa 

veciñanza e intentando botar abaixo o deseño industrial realizado en 2011, un 

traballo realizado sen oposición veciñal  e sen o voto en contra o propio Partido 

Popular, pola contra o novo polígono é máis pequeno, encaixado e con cruces nas 

vías de comunicación dunha estrada AC-305 Ribeira-Padrón, a AG-11 ou autovía 

da Barbanza, rodeado dos núcleos de poboación de Revixós, Cancela Abrea, A 

Tribisqueira, Lestrove, atravesado pola condución do gasoduto, preto da Rede 

Natura 2000. 

 

Non resulta difícil entender que este tipo de decisións, rematou co  cambio de 

goberno local na eleccións municipais do ano 2019, e o novo goberno de Dodro 

xa anunciou a súa intención de anular a creación do polígono industrial na zona 

de Cancela Abrea e Revixós, revisando o actual PXOM neste punto e noutros. 

Incomprensiblemente o PP, agora na oposición segue a incidir nesta cuestión, 

cunha denuncia pola vía dun recurso contencioso-administrativo presentado polo 

voceiro do PP contra o actual rexedor do PSdeG-PSOE, por non dar orde de 
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publicar o anuncio no BOP da recualificación urbanística para que esta entrase en 

vigor. 

 

O director xeral de Desenvolvemento Rural, por vía de resolución deixou fóra da 

concentración parcelaria de Dodro- Laíño II as parcelas do polígono 27, ata unha 

resolución da xefatura territorial da Consellería do Medio Rural, que estimou o 

recurso de alzada presentado pola Comunidade de Montes de Man Común de 

Balouta e Fontecova do 14 de maio de 2019 e resolta o 23 de outubro de 2019. 

Na súa decisión, a xefatura deixa sen efecto a resolución do director xeral, e 

obriga a "incluír no proceso de concentración parcelaria da zona de Dodro- Laíño 

II as parcelas pertencentes ao polígono 27 das bases definitivas que foran 

excluídas". 

 

No concello de Dodro nada saben deste asunto dende a resolución da Consellería 

do Medio Rural de outubro do ano pasado e poñen de manifesto que a devandita 

consellaría continúe e finalice a concentración parcelaria incluíndo o dito 

polígono. 

 

Por todo o exposto o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Ten previsto o Goberno galego  incluír o dito polígono 27 no proceso de 

concentración parcelaria de Dodro-Laíño II? 

 

2ª) Cando van  continuar os traballos da dita concentración parcelaria? 

 

Pazo do Parlamento, 5 de outubro de 2020 

  

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Seco García  na data 05/11/2020 16:25:56 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 05/11/2020 16:26:18 
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Reunión da Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

Día: 19.11.2020        Hora: 16:00

Orde do día

 

 

2. Proposicións non de lei



 

 

Reunión da Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

Día: 19.11.2020        Hora: 16:00

Orde do día

 

 

2.1 3577(11/PNC-000406)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Rivas Cruz, Xosé Luís e 2 máis

Sobre as demandas que debe realizar o Goberno galego ao

Goberno central para evitar o impacto para o sector gandeiro

de Galicia da actual redacción do Proxecto de real decreto

polo que se establecen normas para a nutrición sustentable

dos solos agrarios, así como para a elaboración dun plan coas

medidas necesarias para a extensificación, o pastoreo e as

boas prácticas agrícolas

Publicación da iniciativa, 33, 21.10.2020



       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

dos deputados Xosé Luis Rivas Cruz, e das deputadas Carmen Aira Díaz e Maria 

González Albert, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Proposición non de lei para debate na Comisión 7ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Unha vez máis o goberno do estado español, non importa a súa color, volve á 

carga cun decreto que pretende regula-la aplicación de xurros e estercos en aras dunha 

pretendida contaminación do aire por amoníaco. 

Este proxecto de decreto non atende a un desenvolvemento de directrices da UE, 

nace no ministerio que unha vez máis, en Madrid, sexa cal sexa a color do goberno non 

se atreven a levarlle a contraria ós lobbies do porcino e dos abonos de síntese e tentan 

que pague o desaguisado das emisións de amoníaco o sector gandeiro de vacún, tanto de 

leite coma de carne, de Galicia e da Cornixa Cantábrica 

O Proxecto de Real Decreto polo que se establecen normas para a nutrición 

sostible dos solos agrarios está en período de alegacións que comezou o 29 de setembro 

pasado e rematará o 19 deste mes de outubro. A normativa que se pretende implantar 

novamente, prohibiría a aplicación de xurros mediante o sistema de prato, abanico ou 

canón, cando o contido en humidade dos estercos sexa igual ou superior ó 65%. 

De entrar en vigor sen unha revisión substancial da norma sería un golpe mortal 

para a gandaría de leite e carne de Galicia. Unha vez máis a ignorancia temeraria, ou a 
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defensa de intereses alleos ó sector por parte do estado, para coas características 

edafolóxicas, climáticas, orográficas e de reparto da propiedade do país das galegas e 

dos galegos pon en perigo os sectores de carne e leite de vacún, que en maior medida 

manteñen vivas, economicamente activas e fixa poboación en amplas zonas do rural de 

Galicia, moi especialmente a gandaría extensiva de montaña. 

O citado decreto obrigaría a implantar nestas explotacións gandeiras toda unha 

serie de requisitos para, teoricamente, controlar e racionaliza-lo uso de fertilizantes e 

xurros.  

Cal se de explotacións contrarias ó equilibrio ambiental ou coma se de 

actividades perigosas para co medio ambiente se tratase, estas explotacións de vacún 

deberían incorporar a toda a burocracia, papeleo e complexa normativa que as asedia 

actualmente, unha serie de novas esixencias: 

--Un plan de abonado para os cultivos forraxeiros e viñedo con máis de 10 has. e 

na horta profesional con calquera superficie. Este plan terá que adaptarse nas 

aportacións de nutrientes, sen excederse en máis dun 10%, ás necesidades do cultivo, 

para o que terán que efectuarse analíticas varias en cada temporada e para cada cultivo. 

 --Un rexistro de aplicacións de fertilizantes como apartado no Caderno da 

Explotación. 

 --Un técnico autorizado que asesore en materia de fertilizantes. 

--Inspeccións rigorosas da maquinaria de aplicación que garanta a súa eficiencia. 

--Analíticas dos estercos e puríns ou lodos de depuración usados. 
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 Pero o prato forte do decreto en cuestión está na difícil adaptación ou no cambio  

de toda a maquinaria de aplicación,  cisternas e tractores, e máis no volume e peso desta 

maquinaria que impediría o seu uso na maior parte dos terreos agrícolas galegos. 

 Seguindo o excelente informe-alegación do investigador da AGACAL--CIAM 

Juan Castro Insua, as repercusións económicas deste decreto serían inasumibles para 

unha alta porcentaxe de explotacións tanto de leite coma de carne de Galicia. Estas 

novas esixencias da condicionalidade ó cobro da PAC das explotacións gandeiras con 

terra deixaríaas en franca desvantaxe fronte á maioría do resto de Europa. 

 O máis preocupante do Borrador é que amosa unha "baixa calidade da 

información sobre os sistemas de manexo do gando vacún"  di Juan Castro, e isto si que 

é imperdoable. O citado Borrador ..."parte de datos incorrectos para facer os cálculos de 

emisións do sector de vacún de leite xa que non aparece información sobre o tempo que 

pasan as vacas e a recría de leite en pastoreo"... isto para tódalas vacas de leite e recría 

tanto de Galicia coma da Cornixa Cantábrica. 

 No artigo publicado na revista Campo Galego deste 12 de outubro pasado Juan 

Castro alude ós datos reais de pastoreo publicados polo CIAM, derivados dun proxecto 

financiado polo INIA no que participaron centros de investigación de toda a Cornixa 

Cantábrica, e Navarra.  

http://ciam.gal/pdf/informeinia.pdf 

Neste proxecto conclúese que: 

1) O 61,2% das explotacións declararon realizar pastoreo con algún ou tódolos 

grupos do rabaño leiteiro (vacas en lactación, vacas secas e novelas). 
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2) Horas diarias de pastoreo das vacas en produción: max. 5,9 h no verán e 

mínimo 2,9 h no inverno, sendo significativamente menores as horas de pastoreo nas 

explotacións de maior tamaño 

3) A superficie media pastada por explotación polo rabaño de vacas lactantes foi 

de 4,9 ha, representando o 30,0% da SAU e que ascendería a un total de 80,8 mil ha 

para o conxunto da zona Norte. 

Tendo en conta os datos “reais “de pastoreo publicados neste informe, estímase 

que se reducirían as emisións aproximadamente nun 30% sobre as publicadas para o 

vacún de leite, o que equivalería, xa neste momento, a unhas reducións de emisións 

similares a que en toda España xa se estivera aplicando o sistema de baixas emisións de 

“mangueiras arrastradas” por tódolos gandeiros. 

Por outro lado para o cálculo das emisións, os "expertos" do Ministerio nin teñen 

en conta as características climáticas de Galicia, no referente a temperaturas, nin as 

características dos nosos solos e a súa alta capacidade de intercambio catónico que os 

fai menos propensos ás emisións de amoníaco. Claro que cando se fala de abonos 

químicos si se ten en conta esta diferenciación climática. 

O Borrador ignora as boas prácticas agrícolas  como efecto redutor destas 

emisións e que sería altamente saudable o seu fomento e xeralización ademais do seu 

mínimo custo económico. Entre elas estarían a promoción do pastoreo e a 

extensificación que tería outros beneficios, ademais da redución de emisións, como a 

menor dependencia de insumos exóxenos aumentando a produción de pasto e o benestar 

animal. 

 O dimensionamento adecuado das fosas e a súa cubrición permitiríano-lo 

abonado cando o precisan os cultivos, no momento óptimo e non cando a fosa está chea, 
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podendo así axusta-lo balance de nutrientes.  Claro que isto reduciría o consumo de 

abonos de síntese e aí asoma o lobo as orellas... 

 O enterrado do xurro inmediatamente logo da súa aplicación, a formación de 

costra nas fosas... Son outras das prácticas agrícolas a fomentar antes de punir e obrigar 

a facer inversións millonarias e reformas drásticas que levarían ó endebedamento 

insostible dunha alta porcentaxe das explotacións de vacún galegas. 

 Se na elaboración do borrador houbo contactos coas CCAA desde este grupo 

parlamentario temos curiosidade polos informes presentados pola representación galega 

e as puntualizacións feitas diante o descoñecemento da realidade da gandaría galega 

amosada polo equipo socialista do goberno do estado que repite o mesmo 

descoñecemento amosado pola anterior ministra, esa vez do PP, sra. Tejerina. 

 Cremos que debemos asumir dunha vez o liderazgo dos sectores do leite e da 

carne de vacún (55% do estado) e actuar en consecuencia desde as nosas institucións. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate na Comisión 7ª: 

“O Parlamento galego insta á Xunta de Galiza a: 

1-- Que reclame do goberno do estado a toma en consideración das razóns e 

singularidades expostas  no argumentario desta iniciativa para que modifique este 

Proxecto de Real Decreto polo que se establecen normas para a nutrición sostible dos 

solos agrarios e contemple así a realidade galega e evite a súa lesividade para cos nosos 

sectores gandeiros. 
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2-- Que elabore un plan que inclúa as medidas necesarias para a extensificación, 

o pastoreo e as boas prácticas agrícolas que redunden na diminución das emisións do 

amoníaco, no benestar animal e na calidade dos nosos produtos agrogandeiros.” 

 

Santiago de Compostela, 15 de outubro de 2020 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Maria González Albert 

Carmen Aira Díaz 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ana Pontón Mondelo na data 15/10/2020 11:13:14 

 

Xosé Luis Rivas Cruz na data 15/10/2020 11:13:18 

 

María González Albert  na data 15/10/2020 11:13:28 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 15/10/2020 11:13:40 
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Reunión da Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

Día: 19.11.2020        Hora: 16:00

Orde do día

 

 

2.2 4214(11/PNC-000492)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis

Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego

para evitar o peche definitivo da Axencia de Extensión

Agraria de Vila de Cruces e mellorar as súas condicións de

accesibilidade

Publicación da iniciativa, 40, 04.11.2020



 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa da súa 

deputada e dos seus deputados Carmen Rodríguez Dacosta, Martín Seco 

García e Julio Torrado Quintela, a través do seu portavoz e ao abeiro do 

disposto no artigo 160 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a 

seguinte proposición non de lei en Comisión 7.ª, Agricultura, Alimentación, 

Gandaría e Montes. 

 

Exposición de motivos 

 

Como consecuencia da xubilación dunha funcionaria no ano 2012 e da xubilación 

de dous contratados laborais nos anos 2014 e 2015 que atendían a oficina agraria 

comarcal de Vila de Cruces, o servizo que se presta na actualidade é moi 

deficiente, con continuos peches nos últimos anos e o con horarios que non se 

parecen en nada aos dunha oficina de servizo público ó uso. 

 

As baixas por incapacidade temporal  ou vacacións do único funcionario que 

atende o servicio dous días a semana non son cubertos por outro persoal sendo 

habituais os carteis na porta da oficina anunciando un horario ridículo de atención 

ó público ou de oficina pechada. 

 

A tenor da merma na atención nesta oficina os gandeiros e gandeiras vense 

obrigados a desprazarse a outras oficinas da comarca como Silleda ou Lalín ou 

volver outro día para ser atendidos. 

 

Todo isto ocasiona prexuízos aos/ás agricultores/as e gandeiros/as do concello e 

que os mesmos asuman como algo normal os desprazamentos a outras oficinas 

comarcais para facer os seus trámites. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia presenta a 

seguinte proposición non de lei para o seu debate en Comisión: 

 

O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a que en aras de evitar o peche 

definitivo da Axencia da Extensión Agraria de Vila de Cruces, a dotación de 

persoal cualificado para manter en funcionamento dita oficina, así como se 

corrixan as barreiras arquitectónicas existentes na actualidade. 

 

Pazo do Parlamento, 26 de outubro do 2020 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 26/10/2020 14:20:49 

 
Martín Seco García  na data 26/10/2020 14:20:59 

 
Julio Torrado Quintela  na data 26/10/2020 14:21:10 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 26/10/2020 14:21:16 
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